

ПРЕЗИДЕНТСКИЙ КОНТРОЛЬ ЗА ДЕЯТЕЛЬНОСТЬЮ СЛЕДСТВЕННОГО КОМИТЕТА РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ

Тарасов Анатолий Михайлович,
главный научный сотрудник Научно-исследовательского центра
Академии управления Министерства внутренних дел Российской Федерации,
заслуженный юрист Российской Федерации,
заслуженный сотрудник органов внутренних дел Российской Федерации,
доктор юридических наук, профессор
Tarasov.tam@yandex.ru

Востребованность, актуальность и новационность рассмотрения данной темы подтверждается отсутствием отдельных исследований по этой тематике, особым статусом Следственного комитета РФ в системе органов государственной власти и в системе правоохранительных органов, а также конституционными полномочиями Президента РФ как главы государства, гаранта прав и свобод человека и гражданина (ст. 80 Конституции РФ).

Ключевые слова: Президент РФ, Следственный комитет РФ, Конституция РФ, правоохранительные органы, уголовные дела, прокурорский надзор.

PRESIDENTIAL CONTROL OVER ACTIVITIES OF THE INVESTIGATIVE COMMITTEE OF THE RUSSIAN FEDERATION

Tarasov Anatoliy M.
Chief Research Scientist of the Research Center of the Management Academy
of the Ministry of the Interior of the Russian Federation
Honored Lawyer of the Russian Federation
Honored Employee of the Internal Affairs Agencies of the Russian Federation
LL.D., Professor

The relevance, importance and innovative character of this topic are confirmed by the absence of standalone research in this subject, a special status of the Investigative Committee of the Russian Federation in the system of government and law enforcement authorities and the constitutional powers of the President of the Russian Federation as the head of state, guarantor of human and civil rights and freedoms (Article 80 of the Constitution of the Russian Federation).

Keywords: President of the Russian Federation, Investigative Committee of the Russian Federation, Constitution of the Russian Federation, law enforcement authorities, criminal cases, prosecutor's supervision.